
 

 

ÁLLAMTUDOMÁNYI ÉS NEMZETKÖZI TANULMÁNYOK KAR 

KARI RÉSZÖNKORMÁNYZATÁNAK 

2024. ÉVI BESZÁMOLÓJA 

 

Tisztelt Küldöttgyűlés! 

 

A 2024-es év az ÁNTK kari részönkormányzata számára esemény dús és változásokkal teli 

év volt. A képességeinkhez és lehetőségeinkhez mérten igyekeztünk helytállni a 

feladatokban, legyen szó bármelyik szakterületről. 

Ezúton szeretnék tisztelettel számot adni a Küldöttgyűlés, valamint hallgatótársaink 

számára az elvégzett tevékenységekről a 2024-es évben. 

 

1. A VÁLASZTMÁNY ALAKULÁSA: 

 

A 2024-es évben 10 fővel kezdte meg működését az ÁNTK kari részönkormányzat 

Választmánya. A változások szelét a 2024. február 5-ei elnökválasztó választmányi ülés 

hozta meg. Ekkor Kamrás István az elnöki tisztségéről lemondott, a választmány pedig 

számomra szavazott bizalmat annak betöltésében. Természetesen minden személy más, így 

én is más vezetési stílussal kezdtem meg tevékenységem, amelynek megszokásához a 

választmánynak idő volt szükséges. Nehezítést jelentett a munkánkban az, hogy a tavaszi 

félévben a Kommunikációs referensünk Erasmus félévét töltötte, illetve a tanév végével 

kettő választmányi képviselő jogviszonya megszűnt, így a feladatvégzés hét személyre 

hárult.  

Az őszi választások teljesen új alapokra helyezték a választmányt, hiszen 13 fővel alakultunk 

meg, amelyből 3 fő elsős kvótát biztosítottunk. Az eddigiekhez képest az arányok másképp 

alakultak: három, többéves tapasztalattal rendelkező képviselő jutott be és tíz lelkes, új 

taggal bővültünk, akik többségükben bizottsági tagként vagy a mentorprogramban 

segítették a hallgatói érdekképviselet munkáját. A szervezetre ez nagy hatással volt. 

Igyekeztünk az új képviselőket betanítani tisztségeikbe és a HÖK-ös élet rejtelmeibe. Fontos 

azonban kiemelnem azt, hogy a szervezet közel 80%-os megújulásának menedzselése óriási 

terheket ró az elnökre és a szervezeti kultúra szempontjából nem feltétlen a 



 

 

legegészségesebb az ilyen mértékű fluktuáció. A jövőben érdemes törekednünk az 

utánpótlás pontos megszervezésére és kifejezett célkitűzésünk, hogy a mandátumot 

szerzett választmányi képviselőinkre a 2025/2026-os tanévben is számíthassunk. 

A tisztségek tekintetében a 2024/2025-ös tanévre vonatkozó választások a kari 

részönkormányzat statútumában egy fő változást eszközöltünk. A célunk az volt, hogy a 

hallgatói önkormányzat tartó pillérei kerüljenek vissza az alelnöki tisztségbe, hiszen a 

munka hatékonysága ebben a formában sokkal könnyebb. Ennek okán Rendezvényszervező 

referensi és Kollégiumi ügyekért felelős alelnöki tisztségek visszaállításával kezdtük meg a 

munkát a választmányban. 

 

A választmány munkájának fő bázisát jelentik a választmányi ülések, ahol átbeszéljük a napi 

feladatokat. Ebben az évben összesen 17 választmányi ülés került megtartásra. Fő szempont 

volt az elnökség munkájának megerősítése, hogy egy stratégiai funkciót ellátó testület 

alakuljon ki. Törekedtünk ebben az évben havi két alkalommal ülést tartani és az általános, 

szakterületi feladatokat áttekinteni, de igyekeztünk a különböző projektek 

megvalósításában is ilyen szinten részt venni: jelen voltunk az Intézmény Fejlesztési 

Workshop-on és az alumni koncepció is kidolgozásra került. 

 

2. EGYÜTTMŰKÖDÉSEK: 

 

Fontosnak tartottuk azt, hogy a Hallgatói Önkormányzat olyan kapcsolatokat alakítson ki, 

amellyel egy kölcsönös segítségnyújtás jöhet létre. Ennek mentén igyekeztünk jó partneri 

kapcsolatot ápolni a kari vezetéssel, így rendszeressé vált Dékán Asszonnyal és a 

Dékánhelyettes Urakkal az egyeztetés, valamint az egyes szervezeti egységek munkájába 

(Tanulmányi Osztály, Oktatásszervezési Osztály, Dékáni Hivatal) is becsatlakoztunk. A 

jövőben hangsúlyt kell fektetnünk a tanszékvezetőkkel történő szorosabb kommunikációra, 

ugyanis ez eddig kissé háttérbe szorult.  

Az egyetem rendezvényeinek sikeres lebonyolítása érdekében nagy szerepet vállaltunk az 

Educatio, Diplomaosztó, Tanévnyitó és Központi Nyílt Nap szervezésében, valamint hallgatói 

segítők toborzásában. Megszerveztük a végzős hallgatók számára a Végzős Fotózást, illetve 

segédkeztünk a motivációs felvételi elbeszélgetések lebonyolításában is.  



 

 

Szorosabbra fűztük kapcsolatainkat a szakkollégiumokkal, amelynek keretein belül a karon 

működő 3 szakkollégium elnökeivel közel havi szintű megbeszéléseket bonyolítottunk le. 

Aktívan részt vettünk a Tudományos Diákkörök munkájában is. A bizottsági tagok sorából 

került ki a Kari Tudományos Diákköri Tanács hallgatói titkára, akinek segítségével 

hallgatókat toboroztunk az Intézményi Tudományos Diákköri Konferenciára, illetve a 

választmány tagjai is részt vettek a szervezési folyamatokban.  

 

Munkánkhoz elengedhetetlen az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat segítsége. Az EHÖK 

Elnöki Kabinet segítséget nyújtott nekünk abban, hogy a szervezetfejlesztőkön keresztül 

megismerjük az egyetem belső folyamatait és eredményesebben végezzük 

tevékenységeinket. Azt gondolom, hogy az EHÖK és az ÁNTK kari részönkormányzat közötti 

kommunikáció az utóbbi 1 évben meglehetősen sokat javult. Nyílt kommunikációval és 

konstruktív egyeztetésekkel végre tudtuk hajtani az egyetem által kiadott cselekvési 

terveket, segíteni tudtunk a kiemelt hallgatói rendezvényekben, illetve mi is támogatást 

kaptunk a tevékenységeinkben. Korábban jellemző volt a két szervezet közötti feszültség 

bizonyos okokból, de törekedtünk arra, hogy a választmányi képviselőkben kialakult negatív 

képet árnyaljuk. Sajnos, ebben még bőven van teendőnk.  

 

Közel 10 fővel vettünk részt a HÖOK Vezetőképzőjén, amely szintén a hatékonyabb 

munkavégzés elérésére szolgál, valamint az újonnan mandátumot szerző képviselők 

számára kiemelten fontos volt más egyetemek jógyakorlatainak megismerése.  

 

3. SZAKTERÜLETI TEVÉKENYSÉGEK: 

 

a) Tanulmányi ügyek: 

Némi változás a tanulmányi ügyek tekintetében is akadt, hiszen 2024. február 5-én Strobl 

Orsolya képviselő vette át a Tanulmányi ügyekért felelős alelnöki tisztséget, így az év első 

fele az átadás-átvétel feladataival járt együtt.  

 

A tanulmányi ügyek területén törekedtünk az eddigi években bevált jó módszerek 

alkalmazására. Habár a Tanulmányi Bizottság Facebook csoportjának elérési számai az 



 

 

utóbbi időszakban csökkenő tendenciát mutatnak, mégis 1900 taggal büszkélkedhet a 

csoport. A hatékony tájékoztatás érdekében idén is elkészült számos tájékoztató poszt, a 

Végzős Kisokos, illetve újításként az Erasmus Kisokos is. Kihívást jelentett a tájékoztatásban 

az új kritériumkövetelmény, a Ludovika Szabadegyetem c. tantárgy bevezetése, amelyről 

szóló tájékoztatónkat igyekeztünk minél hamarabb elérhetővé tenni a hallgatók számára. 

A tájékoztatás mellett fő feladatként tekintettünk a minőségbiztosításra is. Az oktatókkal 

kapcsolatban felmerült problémák, adott időszaki panaszok esetében az azonnali reagálásra 

törekedtünk. Januárban 13 képzés, illetve a BA és MA szintű szabadon választható tárgyak 

tantervének áttekintésével és a javaslatok megfogalmazásával is foglalkoztunk. Jelen 

voltunk a Kreditátviteli és Validációs Bizottságban is, ahol fél évente megközelítőleg 1600 

kérelem került elbírálásra, de a Hallgatói Tanulmányi, Vizsga és Szociális Ügyek 

Bizottságában is aktív szerepet vállaltunk. 

 

Úttörő szerepe volt a levelezős ügyek direkt módon történő tájékoztatásának megjelenése, 

amelyben Gaál Zsófia, immár választmányi képviselőnk volt egész évben a segítségünkre. 

 

A tanulmányi ügyeket igyekeztünk rendezvényekkel is közelebb hozni a hallgatókhoz: sorra 

kerültek megrendezésre a Végzős Tájékoztatók, a másodéves, szakosodás előtt álló KÖZIG 

BA hallgatók tájékoztatása, idén a hatékonyságra törekedve pedig megszerveztük a 3 napos 

rendezvénysorozatot, a Végzős Hetet is. Április-május hónapokban kiemelt szerepet játszik 

a végzős hallgatók felkészítése, így számukra 2024-ben 13 tárgyból szerveztünk nekik 

Záróvizsga Felkészítőket az oktatók segítségével. Az év végéhez közeledve pedig Szakmai 

Gyakorlati Napot szerveztünk, ahol szinte az összes minisztérium, több, mint 20 

partnerintézmény segítségével igyekeztünk karrier lehetőségeket biztosítani a hallgatók 

számára. 

 

b) Kollégiumi ügyek: 

A kollégiumi ügyek területén a megszokott feladatainknak igyekeztünk eleget tenni. 

Egyrészt aktívan részt vettünk a kollégiumi felvételi eljárások bírálásában. Az évet téli 

pályázással kezdtük, ahol 42 darab pályázat érkezett be. Nyáron kezdetét vette elsőként a 

felsőéves hallgatók kollégiumi pályázása, ahol nem kis mennyiségű, összesen 288 darab 



 

 

pályázat elbírálására került sor. Augusztusban kisebb csúszásokkal, de megvalósult az 

elsőévesek kollégiumi felvételije is, ám ott a korábbi évekhez képest kevesebb, 180 darab 

pályázatot bírált el az adott bizottság. 

Állandó feladatként havi szinten kerültek megszervezésre a szobaellenőrzések, 

lebonyolítottuk a beköltözéseket, amely során igyekeztünk jó kapcsolatot kialakítani a 

kollégium vezetésével is. 

 

Vadász Dávid, Kollégiumi ügyekért felelős alelnök vezetésével azonban nemcsak a jól 

megszokott feladatok kerültek megvalósításra, hiszen másrészről a kollégiumi élet 

fellendítésén is dolgoztunk. Havonta kerültek megszervezésre a Társasjáték estek, az egyes 

jeles ünnepekhez kapcsolódó hagyományőrzési események, valamint a minden évben 

rendkívül népszerű postaszolgálatot is több alkalommal megvalósítottuk. Kiemelt 

rendezvény volt a Kollégiumi Napok, ahol 3 napos rendezvénysorozatban színesítettük meg 

a kollégiumi életet. 

 

c) Szociális ügyek: 

A szociális ügyek tekintetében az év az EHÖK Diákjóléti Bizottság munkájába való 

integrálódásról szólt. A tavalyi évben megvalósult kiugróan magas bírálási hibák és a 

sorozatos félretájékoztatások okán szükséges volt, hogy összegyetemi szintű koordinálásra 

kerüljön sor. Azt gondolom, hogy az utóbbi egy évben javulást láthattunk a bírálásokban. 

Az EHÖK DJB megjelenésével talán fokozódott a karok közötti feszültség, amire a jövőben 

szükséges hangsúlyt fektetnünk. Fontosnak tartjuk azt is, hogy a kari és EHÖK hatáskörök 

pontosan meg legyenek határozva, ugyanis ezek összemosódásából több félreértésünk is 

származott. 

 

Nagy segítséget jelentett a tájékoztatások tekintetében az EHÖK DJB és az ÁNTK KB közös 

Facebook csoportja, ahol kisebb posztokkal tudtuk értesíteni hallgatótársainkat az aktuális 

kérdésekről. Minden pályázási időszak előtt fogadóórákat szerveztünk, amely talán inkább 

az elsőéves hallgatótársaink körében vált be, felsőévesek részéről sajnos elmaradt a várt 

lelkesedés. A dezinformációk elkerülése érdekében azonban célszerűnek látjuk az egyes 



 

 

formanyomtatványok, részletszabályok összesítését egy dokumentumban, amelyhez mindig 

tudnak nyúlni a hallgatók. 

 

d) Rendezvényszervezés: 

A rendezvényszervezés portfóliója egyre jobban előtérbe kerül az ÁNTK kari 

részönkormányzat életében, hiszen több kiemelt rendezvényről beszélhetünk (Felező Bál, 

Kari Napok, Kollégiumi Napok), de kisebb, szakterületet érintő rendezvényeink is vannak. 

2024-ben közel 30 rendezvény megszervezésére került sor. Talán azt mondhatjuk, hogy ez 

az a terület, amely a legtöbb akadályba és nehézségbe ütközött az elmúlt egy évben, így 

érthető módon itt ért minket a számos kritika is.  

 

Egyrészt, nem volt egyszerű feladat belerázódnunk a megváltozott jegybevétel 

körülményeibe. Több együttműködésünk fulladt kudarcba emiatt, ahol szinte azonnal 

orvosolnunk kellett a felmerülő problémákat, esetleges időpont tolásokat. Másrészt pedig az 

együttműködéseink tekintetében is változás történt, hiszen más party szervező céggel 

kezdtünk el együtt dolgozni, ám a velük való együttműködés sem volt zökkenőmentes. 

Többször tapasztaltunk az egyetem részéről is ellentmondásokat (például az adott 

rendezvény időpontjának azonnali megváltoztatása vagy pedig az addig nem szükséges 

rendezvénybejelentők mégis szükségesek voltak), továbbá nehezítés volt, hogy EHÖK 

szintről nem mindig kerültek továbbításra a dokumentációink és olykor nem volt 

tudomásunk arról sem, hogy hol járnak ezek a dokumentumok, amik sajnos így többször 

ahhoz vezettek, hogy csak később lehettek nyilvánosak az eseményeink a hallgatók 

számára, főként az őszi időszakban.  

 

Megváltoztak a hallgatói igények, amelyet hosszú idő volt felismernünk, hiszen 2024 

tavaszáig alapvetően hozott anyagból dolgoztunk, de őszre elindultunk egy jó útvonalon, 

ezt mutatja a több, mint 600 fős ÁNTK Szemeszternyitó is. 

 

e) Nemzetközi ügyek: 

Karunk identitásából és a nemzetközi hallgatók jelenlétéből fakadóan elengedhetetlen, hogy 

a Hallgatói Önkormányzat mellőzze a nemzetközi területet, ez pedig az utóbbi időszakban 



 

 

kardinális napirendi pontként került az ÁNTK HÖK asztalára. A korábban létrejött EHÖK 

Nemzetközi Bizottság, illetve az ezzel párhuzamosan működő kari Nemzetközi Bizottság 

legfontosabb feladata meghatározni azt, hogy milyen közös pontjaik vannak és ezek során 

hogyan működnek együtt, továbbá, hogy melyek azok az elkülönült részek, amelyeken 

kizárólag a kari bizottság dolgozik. A korábbi egyeztetések alapján idén megkezdődött a két 

bizottság egymáshoz való közelítése, közös felvételi folyamat indult meg, amellyel a 

jelentkezni kívánó tagok már az EHÖK Nemzetközi Bizottságába is felvételt nyerhettek. 

 

Együttműködtünk a Nemzetközi Osztály munkatársaival, részt vettünk a Welcome Day és a 

Diversity Day lebonyolításában kari szinten. Emellett, igyekeztünk megtartani hagyományos 

rendezvényeinket, mint például a Fotelból a világ körül!, Nemzetközi Vitaest és az 

International Quiz Night. Segítséget nyújtottunk az Erasmus pályázatok elbírálásában, 

amelyeknél mindkét félévben közel 60 pályázat véleményezésére került sor. 

 

f) Kommunikáció: 

A kommunikációs terület során a tavaszi félévben több beavatkozás volt szükséges több 

választmányi képviselő részéről is. Azonban az év során elindultunk egy új irányba. 

Összehangolásra került a Facebook és Instagram oldalunk, valamint bevezettük a Mi történt 

az ÁNTK HÖK-ben? című posztokat is, hogy a munkánk még átláthatóbbá váljon. A 

kommunikáció kulcskérdés és összefügg a rendezvényszervezés területével is, ahol 

kiemelten figyelni kellett arra, hogy megfelelő ütemezésben kerüljenek közzétételre az 

események. Erre jó kezdeményezésnek tartottuk a korábban létrehozott kommunikációs 

igények táblázatát és a kommunikációs igényeket is, amelyet immár rendszeresen 

használunk. Újdonságként létrehoztuk a Hallgatói Naptárat is, amely havi szinten nyújt 

mankót a hallgatóknak az egyetemi teendőikkel kapcsolatos előre tervezésben. A 

Kommunikációs referens feladatkörét kibővítettük ősztől a LudEvent felületek létrehozásával 

is. 

 

g) Adminisztráció: 

A 2024-es évben 17 választmányi ülésre, 12 Ösztöndíjbíráló Bizottság ülésre és 25 darab 

delegálásra került sor, így a precíz munka ezen a fronton a legfontosabb elvárás volt. Sajnos, 



 

 

a dokumentációk többször nem kerültek feltöltésre a különböző felületekre vagy pontatlanul 

készültek el, így ezzel több plusz munkánk is volt. A delegálások könnyebb nyomon 

követhetősége érdekében delegálás nyilvántartó táblázatot hoztunk létre és tavasszal 

megszerveztük a fogadóórákat is. Az Adminisztrációs referensi tisztséget 2024 októberében 

Gaál Zsófia vette át, aki azóta is igyekszik a korábban felmerült hiányosságokat pótolni. 

 

4. BIZOTTSÁGOK: 

 

Jelenleg az EHÖK DJB megalakulásával kari szinten 5 bizottságunk működik: Tanulmányi, 

Kollégiumi, Kommunikációs és Média, Nemzetközi, valamint a Rendezvényszervező 

Bizottság. A tavaszi félévben a bizottsági tagok összlétszáma megközelítette a 60 főt. Főbb 

problémánk volt, hogy az inaktivitást orvosolni tudjuk, amely többé-kevésbé sikerült is. Az 

őszi tagfelvételi eljárásban a korábbi évekhez képest egy visszaesés látható, hiszen nagyon 

kevés hallgató adta le hozzánk a jelentkezését, de összesen 12 fő került felvételre. Sajnos 

a bizottságok létszáma ezután még inkább megcsappant: folyamatosak a kilépések, 

személyi súrlódások, valamint a munkával való elégedetlenség. Az ÁNTK kari 

részönkormányzatának a 2025-ös évre az egyik legnagyobb kihívásává válik a bizottságok 

kiüresedésének megakadályozása. Fontos törekednünk arra is, hogy a bizottsági elnökök 

tevékenysége is az elvártaknak megfelelő lehessen és jelen legyen a bizottságokon belül a 

hatékony, őszinte kommunikáció. Fontos a motiváció megteremtése is a bizottsági tagok 

számára, amelyben az elsődleges kulcs a bizottsági elnökök magatartása. 

 

5. AZ ELSŐÉVES HALLGATÓTÁRSAINK INTEGRÁLÁSA – MENTORPROGRAM: 

 

A mentorprogram tulajdonképpen az egész évet felölő rendezvényünk. Idén Strobl Orsolya 

és Vadász Dávid Mentorprogramért felelős személyekkel dolgoztunk a programon. Összesen 

10 mentorpáros, 10 segítő és Nagy Patrik Szixtusz, programokért felelős személy segítette 

a munkánkat a Gólyatáborban. A Gólyahéten a programos csapat kiegészült hat taggal, 

hiszen ez egy olyan esemény volt, ahol számos segítő kézre szükségünk volt. A 

Gólyatáborban közel 180 gólyát, míg a Gólyahéten 300 elsőéves hallgatót integráltunk a 

kari közösségünkbe. 



 

 

 

Függetlenül attól, hogy – a hiedelmek ellenére - a Hallgatói Önkormányzat feladata nemcsak 

a Mentorprogram sikeres megvalósításában merül ki, minden évben fejlesztünk rajta és 

igyekszünk a tapasztalatok alapján alakítani a programot. Talán a generációváltás okán 

most érkezett el ahhoz a fázishoz, ahol reform javaslatok szükségesek. Érdemes 

elgondolkodni azonban a mentorok és segítők létszámán, hiszen a folyamatos 

létszámcsökkentések például az idei évben a programos csapat kárára mentek, amely 

komoly hátráltatást jelentett számunkra a Gólyatáborban. Sajnos, azon állandó személyek, 

akik alakították a Mentorprogram életét, befejezték tanulmányaikat, így a segítők körét is 

bővíteni érdemes, de célszerű lehet visszatérnünk a felkérési alapon működő rendszerhez. 

A felvételi folyamán a szituációs részt kell frissítenünk, emberközelibbé tennünk majd, hogy 

azok ne legyenek radikálisak és ne támasszanak olyan követelményeket a mentorok elé, 

amelyeket nem kell megoldaniuk a valóságban. 

 

6. UTÁNPÓTLÁS PROGRAM: 

 

Azt mondhatjuk, a Hallgatói Önkormányzat elérkezett ebben az évben a legnagyobb 

vérfrissítéshez, így többek között, elsődleges feladatunkként tekintettünk az utánpótlás 

megvalósítására is. A tavaszi félévben a korábban elmaradt Utánpótlás Programot 

igyekeztük pótolni Ficzere Norman és Seres Johanna képviselőkkel. Bevezettük azt is, hogy 

a bizottsági tagok is részt vehessenek a programban, azonban a részvételi arány csekély 

volt. 

Az Utánpótlás Program kulcsát nem a frontális tudás átadásban látjuk, hanem a gyakorlati 

készségek bemutatásában. Ezen a vonalon indítottuk el a választmány felállása után a 

programot, amely így 3 szakaszt foglal magában. Elsőként az alapvető hallgatói 

önkormányzati tevékenységekkel ismerkedtünk meg, jelenleg pedig zajlanak a szakterületi 

tájékoztatók. A következő évben még ezeket folytatjuk, majd kezdetét veszi a mentorálási 

szakasz. 

 

 

 



 

 

 

7. EGYETEMI TESTÜLETEK, BIZOTTSÁGOK: 

 

Ebben az évben is állandó jelleggel képviseltük a hallgatók érdekeit az EHÖK 

Küldöttgyűlésen, Hallgatói Tanácson, 6 fővel a Kari Tanácson, valamint a Szenátuson is. 

Részt veszünk a Kari Fegyelmi Testület, a Kreditátviteli és Validációs Bizottság, illetve a 

Hallgatói Tanulmányi Vizsga és Szociális Ügyek Bizottságában is. Jelen vagyunk a Kari 

Tudományos Diákköri Tanácsban is, ahol segítettünk az új ügyrend megvalósításában, 

valamint a tudományos diákköri ösztöndíjak kérdésében és az Intézményi Tudományos 

Diákköri Konferencia szervezésében is. 

 

8. ÖSSZEGZÉS: 

 

A fentiek alapján elmondható, hogy a választmányban sok meglévő és új ötlet 

megvalósítására sor került, de azt gondolom, hogy egy szervezetnek mindig van hová 

fejlődnie, így van ez a mi esetünkben is. 2025-ben is törekszünk arra, hogy a tőlünk telhető 

legtöbbet fektessünk Hallgatói Önkormányzat munkájába és a fejlesztendő területekre is 

javíthassuk a választmány munkáját. Ügyelnünk kell a belső - külső kommunikációra és az 

utánpótlás megteremtésére is. 

 

Bízom abban, hogy az alábbi dokumentumban leírtakhoz hasonlóan sikeres és eseménydús 

lesz a következő évünk is! 

 

Kelt: Budapest, 2024. december 8. 
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